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János: Kedves Testvérek! Ma 2022. szeptember 1 csütörtök napja van, hosszú 

idő óta újra a Bokor portán fogunk tudni találkozni, tanulni. Van-e valakinek 

mondanivalója, kérdeznivalója? Most elsősorban A. Katit kérdezem, aki újra 

közöttünk van. 

A. Kati: Köszönöm szépen, rendben vagyok, a tanulásban vagyok kissé 

elmaradva. Eljöttem és itt vagyok. 

János: A mai napon folytatnám a 15.b.G.-val szövegében azt a részt, amikor 

arról beszélgettünk, hogy:  

Minden mámor előíz a súlytalansághoz. 

Azért keresi az ember — de rossz úton. 

MEG KELL RÉSZEGEDNETEK ISTENBEN! 

EZ A BOR SZINBÓLUMA. 

Ma is az ismétléssel kezdünk, hogy belerázódjunk a témába. Beszélgettünk 

arról az előzőekben, hogy különbséget tudunk tenni a nagybetűs ember és a 

kisbetűs ember között. A másik témánk, amivel foglalkoztunk, a tanítványnak az 

angyalával való egység megélése. Feltettem a kérdést, hogy mi magunk is 

megéljük-e az angyalokkal való egység élményét. 

Kata: Igen, felidézve a múltamat jöttem rá, hogy sokkal-sokkal több, azaz 

élmény, amit megéltem, mint amit a feltett kérdés pillanatában gondoltam. Az 

elmúlt évben kaptam egy sugallatot, amely arra szólított fel, hogy írjam össze 

mindazokat az élményeimet, amelyeket már megéltem az angyallal való 

kapcsolatomban. Röviden leírom egy füzetbe és majd alkalomadtán egy 

kerekebb tartalomban kibontom mindezeket. 

Timi: Az eddigiekben igencsak furán éreztem magam mindezektől és 

igyekeztem leplezni, hiszen, ez egy nagyon örömteli dolog és attól, hogy én 

időnként repdesek az utcán, mások bolondnak nézhetnek. Igen, ezt az egység 

élményt meg tudom élni. Most, hogy erről beszélgettünk sokkal jobban 

felszabadultan tudom megélni ebben magamat. 

Márti: Amit az előzőekben elmondtam csak megerősíteni tudom, hogy több 

esetben megéltem, hogy segít nekem.  Számtalanszor eszembe jut, amikor arról  
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tanít az angyal, hogy: El ne csúfíts!  (11.b.L.57.o.) 

János: Most nem a kapcsolatról van szó, hanem az egység élményéről. 

Márti: Azt gondolom, ha azt élem meg, hogy segít nekem és válaszol, akkor 

csak egységben lehetek Vele. 

Ivett: Érdeklődve szemlélem magunkat, mármint az őrangyalomat és magamat, 

mikor és hogyan nyilvánul meg. Ezen kívül, nem tudok mit mondani. 

Ildikó: Megfogadtam a te ajánlatodat, ami arról szólt, hogy az ember jobb, ha 

már itt gyakorolja ezt, hogy amikor ez szóba kerül, sokkal jobban fogja magát 

érezni. Ez nagyon szíven ütött és nagyon komolyan, ezért így már egészen 

másképp látom a dolgokat. 

János: Végül úgy tudom ezt összefoglalni, hogy az angyallal való egység 

tudatának élménye, vagy tudata, természetesebbé kezd válni a számunkra, 

nem pedig egy távoli jövőben megvalósuló eseménynek. Azt mondtuk, hogy ezt 

nem teljességében kérjük számon magunkon, hanem éppen akkor, amikor 

valójában hallgatunk az angyalunkra, vagy kérdést teszünk föl neki, amire 

választ kapunk és engedjük úgymond magunkat vezetni. Maga az angyal is azt 

mondja, hogy: Engedj! Ez a titka az éggel való kapcsolatunknak, mert egy 

biztos, ha az éggel vagyunk kapcsolatban, akkor az nem fog rossz felé vezetni 

bennünket. Honnan tudjuk, hogy nem rossz felé megyünk? 

Ildikó: A szívünk megmondja. 

János: A szívünkből. Csábíthatnak, de mi már jó irányba megyünk. A csábítónak 

pedig az a dolga, hogy elcsábítson, nekünk pedig az, hogy vagy beleesünk egy 

kicsikét és kijövünk, vagy nem esünk bele és nem kell kijönni. Mit szóltok mind 

ehhez? 

Kata: Az angyalnak is lényeges, hogy megvalósuljon a kapcsolat, minél 

teljesebben jöjjön létre ez az egység. 

János: Minél természetesebbé váljon számunkra az egység megélése. Azt 

gondolom számtalanszor voltunk Vele egységben, csak nem annak 

tulajdonítottuk. 

Kata: Azt gondolom, hogy ezt az angyal tudja, hiszen éppen ezért bíztat, és ha 
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szükséges, tud folyamatosan abban a létben tartani, amivel feljebb, mindig 

feljebb csal, amit a tanítás elején így fejez ki: Én hátrálok – mind jobban 

hátrálok, de nem szabad, hogy távolodj. (29.b.L.193.o.) Állomástól - állomásig 

visz tovább a cél felé, ahol majd együtt lehetünk. 

János: Köszönöm. Valakinek van-e még mondanivalója?   

Ildikó: Én úgy érzem, hogy az angyalnak ez legalább akkora öröm, mint nekünk. 

János: Köszönöm.  

Minden mámor előíz a Súlytalansághoz. 

János: Mondja az angyal Gittának. Hogyan értelmeztük ezt? Milyen 

súlytalansághoz, milyen mámor? 

Kata: Az egység létrejötte a mámor, ami egy állapot. 

Ildikó: A súlytalanság állapota, ami maga a megváltás. A megváltás pedig az, 

amikor a tanítvány egyesül az angyalával, és ezzel meg tudja váltani az anyagot 

a szellemben. Ezáltal változik maga az ember is. 

János: Kezdjük azzal, hogy milyen mámorról van szó? Milyen mámorról tanít az 

angyal? Maradhatunk abban, hogy a mámor az egy állapot. Mire utal az angyal, 

milyen állapot? 

Márti: Az ember és az Isten kapcsolatára utal. Az Istenben élés az a mámor. 

Kata: Szellemi állapot. Az Istenismeret létrehozza az Istengyermek állapotot, 

mely szintén a mámor. Minden tartalom, amely az angyal és az ember 

kapcsolatának egységéből meg tud születni, az mind mámor, mely előíz a   

súlytalansághoz. 

Ivett: Én arra emlékszem, hogy a mámor az angyaloknak az Istenben való 

állapota. 

János: Fordítsuk meg a kérdést. Előíz a súlytalansághoz. Mi a súlytalanság? 

Ildikó: Az ember megváltása. 

János: Mitől lesz a megváltás a súlytalanság állapota? 
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Ildikó: Attól, hogy egyesül az angyalával és így az anyagot, mint ahogy az 

anyag szent volt, ezáltal az anyag újra szentté válik és visszakerül a helyére. 

Ivett: Amikor az ember az anyagot már nem súlynak látja. 

János: Nem csak nem súlynak látja. Mikor áll be annak a súlytalanságnak az 

állapota, amit az angyal útnak is megfogalmaz? Korábban ugye ezzel 

találkoztunk. 

A súly – az Út. 

Milyen súlytalanságról van szó? Azt mondja, hogy az anyag nyomja a földet. Az   

embernek az anyaggal való találkozása és az anyagban levés az a súly, amit az 

úton hordoznia kell, amit magára vállalt ezen a földön. Így ez egy kerek, érthető 

kijelentés. A súly szűnik meg akkor, amikor a megváltás beteljesül. Az a 

megváltás, amikor a nagybetűs ember az angyallal való egyesülés által képes 

már az anyagot egyesíteni a szellemmel azáltal, hogy mindenben meglátja az 

Istent. Állandóan megéli azt, hogy mindenben képes meglátni az Istent. Nem is 

az anyagot látja ennek alapján, hanem az Istent. Ez lenne a megváltás. Ez lenne 

a súlytalanság állapota. Azt mondja minden mámor előíz, előkészület, 

előszobája, ennek az állapotnak, ami itt a Földön van. Az a mámor, amit felkínál 

az angyal, arról beszéltünk, hogy annak az Istengyermekségnek az állapota, 

amikor az ember már nem akar, hanem törekszik az Isten felé, engedi magát az 

Isten felé vezetni. Mint ahogy a gyermek, aki valóban átadja magát az Atyjának 

minden tekintetben. Amikor már nem ő akar, nem a tudat vezeti, nem a döntés 

vezeti őt, hanem minden tekintetben ráhagyatkozik az Istenre, ráhagyatkozik az 

Atyjára. Ez lenne az a mámor állapota, amit ezen szóval fejez ki az angyal, 

hogy: Minden mámor. Beszéltünk arról, hogy az ital által okozott vagy az 

alkohol, a kábítószer által okozott mámor is mámor.  Olyan mámor is van, és 

olyan is, ha valaki belemámorosodik a munkájába, belemámorosodik a 

művészetbe, a sportba, vagy bármi másba. Ez a mámor is valamiféleképpen 

előszobája a Földön ennek, mert a mámor, mint jelenség létezik, jelen van. Azt 

tanítja, keresi – de rossz úton. Aki a kábítószer útján keresi azt a mámort, amit 

az Istenben való kapcsolatából kellene eredeztetnie.  

Kata: Megfogalmaztuk azt, hogy teremtettségéből adódóan mindenkiben 

benne van ez a mámor. Kérdés, hogy számára mi az eszköz, amin keresztül ezt 

megvalósítja. 
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János: Igen. Mit szóltok az eddig elhangzott kibontásokhoz? 

Márti: Ez azért van, mert hiányérzete van.  

János: Biztos?  

Márti: Az Istenhiány. 

János: Azzal egyet tudok érteni, hogy a hiány termeli ezt a cselekedetet, de 

nem hiszem azt, hogy ha valaki fiatal korában kábítószerhez nyúl, hogy ezzel az 

Isten hiányát fogalmazza meg. 

Márti: Valami csak hiányzik neki? 

János: Te azt mondtad, hogy az Isten hiányzik neki. 

Márti: Az a rossz út, hogy ezt teszi, hogy a kábítószerben keresi. 

János: Azzal nem tudok egyetérteni, hogy ezt egyértelműen azonosítsuk az 

Istenhiánnyal.  

A. Kati: A pszichológusok azt mondják, hogy a szeretetnek a hiánya. Az pedig az 

Isten hiánya.  

János: Bárminek a hiánya. Lehet az illető alkatilag egy gyenge jellem, ekkor a 

jellemhiány termeli, vagy gyenge az akarata neki és bármibe bele lehet vinni, 

vagy eredetileg is a természetében benne van az, hogy a könnyebb utat 

választja. 

Kata: A mámor, az létező valóság, és mint hiány, ennek a megvalósulása 

minden emberben benne van. Kinél milyen formában jelenik meg, ahhoz az 

egyén hozza magával az eszközt. 

János: Kigyűjtöttem a mámorral kapcsolatos szövegeket az angyal tanításából. 

Elkezdtük megvizsgálni és odáig jutottunk, hogy:  

Minden mámor Istennek tisztelete. 

Az előbb a minden mámorról beszéltünk, hogy a mámor, mint létező 

valóság, előíz a súlytalansághoz. 

Azért keresi az ember - de rossz úton. 
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De lehet jó úton is keresni. Arról is beszéltünk korábban, hogy:  

Oldhatatlan szomjúsággal szomjazzátok a mámort, 

mely egyedül a megváltó! 

János: Ez az a mámor, mely az Istennel való kapcsolat által élhető meg. Mit 

szólsz hozzá Ildikó? 

Ildikó: Nagyon így van. 

János: Mindenkinek rendben, mehetünk tovább? Kata, te olvasol. 

MÁMOR 

Minden mámor Istennek tisztelete. 

De a nagyobb megeszi a kisebbet. (15.b.G.84.o.) 

János: Az alkoholista mámora is ezek szerint? 

Kata: Igen, ha azt mondja minden, akkor minden mámor idetartozik. 

János: A kábítószeres mámora is? 

Kata: Igen-igen. 

János: A mámor, mint jelenség mondhatjuk-e, hogy előíz, ezért jöhet létre 

minden emberben. Nem tud róla, nem is ezért van ebben az állapotban, mégis 

maga a mámor, mint létező valóság magával hozza azt a tényt, hogy ez az 

Istenből származik. 

Kata: A lehetőség létbe fordul, azaz beteljesedik. 

János: Mit jelent az, hogy: 

De a nagyobb megeszi a kisebbet? 

János: Hogyan? 

Kata: Szellemi vonatkozásban. 

János: Bővebben. Mondjad Ildikó! 
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Ildikó: Én úgy gondolom, hogy itt továbbra is a mámorról van szó. Az a féle 

mámor, amit nem az Istennek szánt, de mivel minden mámorról szó van, ez a 

kisebb. Talán ez is eggyé válik a másik mámorral ezért az is jóvá válik, hogy így 

mondjam. 

Kata: Máshol arról tanít az angyal, hogy: A személy nem vész el, (20.b.G.121.o.) 

hanem folyamatosan átalakul. Azt gondolom, hogy jelen esetben a kisebb 

mámor az, ami nem vész el, hanem folyamatosan átalakul azáltal, hogy a 

nagyobb megeszi. Ez azt jelenti, hogy más minőségben fog megjelenni, 

megtestesülni. 

Márti: Azt mondom, hogy a mámor megélésének is lépcsőfokai vannak. Minél 

inkább az Isten felé közelít, mivel iránya van, annál teljesebb lesz, és úgy alakul, 

hogy a kisebb az beépül a nagyobba. 

Kata: Amikor megfordul és az Istennel szóba áll, azaz megtér, akkor már a földi 

vonatkozású mámor vélhetőleg nem jön szóba nála. 

A. Kati: Mivel az anyagban lévén először, alkoholista lesz, ennek a mámorával 

találkozik. Ha ezt megtapasztalja, megéli, csak azután tudja majd az Isten felé 

fordulva, az Isten mámorát felfedezni. Aki rossz úton ismeri meg a mámort, az 

tudja, hogy milyen, ezért amikor az Istennel való kapcsolatában megéli, az 

Istennel való egyesülésben éli meg a mámort, az számára a csúcs. Ez sokkal 

több, mint bármelyik földi mámor. Így tudom elképzelni. 

Ivett: Értem, amit elmondtatok, de valahogy nekem ez nem ezt jelenti. Azon 

gondolkoztam, hogy itt az angyal előtte - utána csak egyetlen mámorról beszél. 

Nem tesz fokozatot és ez a nagyobb megeszi a kisebbet, ezt azért sem értem, 

mert aki kábítószer függőségben él, annak nem egyenes útja van. Nem úgy van, 

hogy másnap leteszem a dolgot és utána boldog Istengyermek leszek. Ezek nem 

egymásból következő dolgok. Ha valaki valaminek a rabjává válik és azzal egy 

mámorállapotot megél, akkor még többet, még többet akar. Nem rakja le egyik 

napról a másikra. Pontosan ebből a kábult állapotból, ebből a mámorból akar 

még többet. Számomra ezt jelenti, hogy a nagyobb megeszi a kisebbet. 

A. Kati: Nekem az jutott eszembe, hogy vannak, akik kigyógyulnak az 

alkoholizmusból, vagy a megtérés által gyógyul ki, tehát van ilyen. A   

kábítószerfüggés talán bonyolultabb. 
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Timi: Én a saját megélésemet ismerem, bár nem tudom, hogy ez mennyire fedi 

ezt, de mostanában ezt a mámor állapotot meg tudom élni időről időre és ez 

nagyon jó. Azt szoktam magamban mondani, hogy mennyire jó ez nekem. A 

környezetemben vannak emberek és voltak is, akik az italhoz nyúltak vagy akár 

a kábítószerhez, vagy ha nem is feltétlen a közvetlen környezetemben, de 

hallok róla, hogy ebbe belesodródnak és pont ilyen okokból keresik ezt. A 

személyiségükben vagy a hátterükben, hogy mi húzódik meg, azt nem tudom, 

de ezt a feloldódást, ezt a mámor állapotot ők is keresik. Én időről időre, főleg, 

ha egy mély imában vagyok, el tudok az Istenbe feledkezni és én ezt megélem. 

Volt régebben, igen volt, hogy ittam, éreztem ezt a fajta állapotot is, de   

manapság ez az eszembe sem jut. Nincs rá szükségem, mert számomra ott van 

mindenféle sport, ott van a munkám és sorolhatnám tovább. Tudom, hogy 

örömet tud okozni, ha az ember a munkájában sikeresen teljesít, de nem 

gondolnám, hogy ez egy rossz dolog, vagy ha valaki megiszik egy pohár bort, 

hogy az rettenetes bűncselekmény. Nem mondom.  A szerelemnek a mámora is 

egy csodálatos dolog, de olyan nagyságrendileg hatalmasabb és 

összemérhetetlen mindennel az Isten mámorával való megélés állapota, hogy 

ami mellett ezek, apró-cseprő dolgok és nem rúgnak labdába. Erre tudom azt 

mondani, hogy a nagyobb megeszi a kisebbet. 

Kata: Nekem most Timi mintha azt mondta volna, hogy az örök megeszi a 

mulandót. 

János: Feri bácsi többször tanította nekünk, illetve szlogenné vált az ő életében 

is, nem az önmaga vonatkozásában, hanem mások vonatkozásában, amikor 

arról beszélt, hogyan lehet leszokni a dohányzásról. Bizonyos értelemben 

megkötözöttség ez is, ugyan úgy, mint a rossz úton megvalósított mámor is. Az 

is egyfajta megkötözöttséget jelez. Azt mondja, hogy motiváció kérdése, 

hogyan lehet leszokni a dohányzásról. Arról beszélhetnek az illetőnek, hogy a 

dohányzás mennyire káros, amíg odáig nem jut, hogy az orvos azt mondja neki: 

Uram! Ha nem hagyja abba, a jövő héten meghal. Hát bizony - bizony, 

pillanatok alatt képes abbahagyni a dohányzást. Más történet. Nemrég 

hallottam a rádióban, hogy van egy olyan tanfolyam, amit egy keresztény pap 

szervez és vezet. Félévenként egy alkalommal, olyan húsz fős emberek 

jelentkezhetnek oda, többnyire nők, akik nem tudnak megtermékenyülni és 

régóta küzdenek ezzel a problémával. Minden vizsgálatba és egyéb másba 
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belemennek, hogy legyen gyerekük és nem lehet. Nekik tart tanfolyamot és 

bizonyos mértékben, 40-45% a résztvevőknek egy idő után, nem a tanfolyam 

után, amely három napos, de idővel ez a százalék megfogan természetes úton. 

Mindezt olyan valaminek tulajdonítva, hogy valamiféle terhet tud letenni, olyan 

görcsöt tud letenni, ami motiváció. Tíz körömmel ragaszkodik ahhoz, hogy 

nekem gyerek kell, anyává kell lennem. Segít ez a tanfolyam elengedni nekik ezt 

a dolgot. Oda szeretnék kilyukadni, amit az A. Kati mondott és veled tudok 

egyetérteni ebben a vonatkozásban. Tovább folytatva a dolgot, a Feri bácsi 

idejében is volt a szomszéd faluban egy pap, aki alkoholistákat mentett. 

Hogyan? Úgy, hogy ő is tanfolyamokat tartott, mondjuk egyhetes tanfolyamot, 

ahol a maga módján, olyan terhet tettek le az emberek az alkoholista 

szemléletükből adódóan, amiben az Isten segítette őket. Magyarán, ahogy a 

Kata jelezte, megtértek. Valamilyen úton - módon az a tudat, hogy van Isten, 

hogy találkozom ezzel a tudattal, hogy ez ki tudjon bomlani benne, hogy ez 

valóban talajjá tudjon válni benne, segítette őt az Isten. Megértette azt, hogy 

tönkreteszi a családját. Az, hogy tönkreteszi magát, azaz ő felelőssége, de az, 

hogy tönkreteszi a családját, a gyerekét, a munkáját, minden tönkremegy 

körülötte és benne, ezt megértve abba tudta hagyni az alkoholfogyasztást. Nem 

egy ilyen kezdeményezés van az országunkban, nem most találták ki. Maguknak 

a papoknak is van ilyen alkoholelvonó intézetük. Az áldozásnál, amikor kitöltik a 

bort, csordulásig szokták tölteni a kelyhet és ő issza meg egyedül. Szinte 

rászokik erre a dologra, amiből nem tud kikecmeregni.  Még a papokat is meg 

kell menteni az alkoholizmustól és nyilván nem az egészségügy fogja ezt 

megtenni. Már volt olyan és ez dohányos történet, hogy az egyetemistáknak 

megmutattak egy preparált máját, amire az volt az egyetemista válasza: "én 

sem eszem többet májat." Tehát, nem ebben a vonatkozásban indítva a dolgot, 

de a motiváció, ha az ember az Istennel kerül kapcsolatba, akkor megérti, hogy 

rossz úton keresi a mámort. Amiről itt szó van, akkor igenis annak a tudata 

képes megszüntetni, megenni a korábbi megkötözöttségét. 

Kata: Az egyik barátnőm, aki fiatalon dohányzott, egyszer csak arra látott rá, 

hogy az Istentől kapott egy egészséges testet, amit, nap-mint nap rongál, 

tönkre tesz a dohányzással. Ahogyan ez feljött benne, abban a pillanatban 

rálátott a lényegre és letette. 

János: Nyilván, aki az Istennel szóba áll, nem a mámort fogja megélni, nem 
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ezzel fog találkozni. De ha valamit megért abból, hogy amit csinál, az 

mindenkinek csak a kárára van és ezt nem az értelmével, nem az eszével érti 

meg, hanem a szívével kell megértenie. A szívével kell megérteni, hogy 

tönkreteszi a gyerekeit, a családját, a feleségét és az ilyeneket előbb vagy utóbb 

kirúgják a munkahelyéről. És mi lesz a családjával? Ismert, hogy számtalan 

olyan eset van, aki, ha megkapja a fizetését, egyenes a kocsmába megy és a 

végén alig marad, amit hazavigyen a családjának. Az, hogy a nagyobb megeszi a 

kisebbet, azt jelenti, hogy az a motiváció, a nagyobbnak a jelenléte és 

elfogadása, felismerése, az igen megeszi. Ezzel a szóval élve, képes kirántani az 

embert abból a rosszból, amiben benne van. Mit szólsz hozzá Ildikó? 

Ildikó: Igen így gondoltam én is. 

János: Azért gondoltam, hogy így összefoglalom, mert valóban ti is 

erről számoltatok be mindannyian, valamilyen úton-módon, dehogy ez legyen 

egy kerek egész, így fogalmaztam meg. Timi? 

Timi: Azon gondolkodtam, ahogyan a motivációt megfogalmaztad, hogy az ki 

tud valakit mozdítani, rángatni ebből az állapotból, de van ez sajnos fordítva is. 

Ha valakiben nem az Isten iránti motiváció a nagyobb, akkor a mámora eszi 

meg őt.  

János: Nyilván azaz ember, aki menekülésben van, önmaga elől menekül. Nem 

egy, nem kettő, nem három, hanem rengeteg ember. Ahhoz, hogy az Isten rajta 

is segítsen a motivációval, ki tudja rángatni, azt neki is akarnia kell, e nélkül a 

dolog nem megy. 

Kata: Itt is igaz, hogy csak belülről kifelé. 

János: Ott, ahol ez valóban megvalósul, ott már gyakorlatilag nem sok kell 

ahhoz, hogy megvalósuljon, csak egy külső támasz, egy külső esemény vagy 

egyéb más szükséges hozzá. De valóban így van, ahogy mondod. 

Kata: Egyébként mindenben az van, hogy vagy én szolgálok neki, mármint az 

eszköznek, vagy ő szolgál nekem. 

János: Egészen pontosan.  

Ildikó: Ebben is megvalósul az, hogy az ember nélkül nem megy semmi, oda kell 

tennie magát. 
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János: Timi te olvasol. 

A LEGNAGYOBB SZENTSÉG: MÁMOR. (15.b.G.84.o.) 

János: A legnagyobbal kapcsolatban kigyűjtöttem, hogy hogyan jelenik meg 

a legnagyobb szó, az angyal tanításában. Nem nagyon akarok ebbe 

különösebben belemenni, csak, mint jelezni szeretném, hogy nem egy esetben 

jelenik meg ez a kifejezés az angyal tanításában. Amit hozzá tudok tenni, hogy a 

szentséggel kapcsolatban máshol nem jelenik meg tanítás, mint legnagyobb. 

Tehát, mint legnagyobb szentség, ebben a vonatkozásban ez az egyetlen hely, 

ahol így jelenik meg a legnagyobb szó. Majd otthon elolvassátok. 

János: Mi a szentség? 

Kata: Istennek odaadottság. Istennel való kapcsolat. Isten megélése. 

Márti: Istenhez tartozás. 

János: Igen, ez mind-mind a szentség szót jelzi. A legnagyobb Istenhez tartozás 

állapota a mámor. Ha te a mámort az Istenben éled meg annál gazdagabb 

kapcsolat már nincsen. Az Istennel való kapcsolatunk a mi tanulásunk, akkor 

nekünk milyen célt szolgál? 

Kata: Ezt a legnagyobb célt. 

János: Azt, hogy eljussunk az Istenben levő mámor állapotszerű állapotába. Mit 

szóltok hozzá? Ildikó? 

Ildikó: Már önmagában véve, ahogyan mondja, hogy: A legnagyobb szentség 

a mámor, tehát akkor a legnagyobbhoz, az Istenhez jutunk el. 

János: Lám-lám még a kábítószer által létrejövő mámor is valamiféleképpen 

mondhatom, hogy ezt szolgálja? 

Ildikó: Úgy néz ki. 

Kata: Előkép. 

János: Bizony előkép. Ezt szolgálja akkor is, ha nem erre használja az illető. 

Valami csoda ez. 

Ildikó: Tényleg az.  
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János: Van valami mondanivalótok? Nincs, akkor menjünk tovább. A. Kati, te 

jössz. 

HA FELBÍRNÁTOK FOGNI A SÚLY VAGYÁT 

A FÉNY UTÁN, – 

HA MEGBÍRNÁTOK SEJTENI A FÉNY VÁGYÁT 

A SÚLY UTÁN, – 

AKKOR MEGÍZLELNÉTEK A MÁMORT.  (15.b.G.85.o.) 

János: Elég komoly szöveg: Súly, fény, vágy, mámor. Minden van, ami kell. 

Nézzük az első két sort. Milyen súly? Milyen fény? Milyen vágy? 

Ildikó: Az a súly, amit már megbeszéltünk, vagyis a szellemnek az anyagtestbe 

öltözése. A fény azért vágyik, mert valamikor egy volt a kettő. 

Márti: Régebben, amikor erről beszélgettünk azt mondtuk, a súly az anyagvilág 

minden vonatkozása, mert az egy volt a fénnyel, a szellemmel. 

A. Kati: Azt írja:  

Ha felbírnátok fogni, 

A. Kati: Mi földi emberek érezzük a súly vágyát a fény után, csak nem fogjuk fel, 

hogy erről van szó. 

A fény vágyát a súly után, 

A. Kati: Azt pedig csak megsejteni tudjuk, mert nincs tapasztalatunk rá. 

János: Bizony-bizony. 

Kata: Mivel az egyből kettő lett, különvált, ez az elszakadás önmagában 

hordozza a visszatalálást. A múltkor megfogalmaztuk, hogy Isten a teljességét 

azáltal tudja megélni, hogy önmagát osztja meg a kiáradásban mindazokkal a 

teremtő szellemi lényekkel, ideértve az embert is, akikben önmagát éli meg. 

Ildikó: Nagyon érdekes, hogy a fény vágyát is mondja a súly után, ami bizonyítja 

azt, hogy az is szent volt, mármint az anyag. 
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János: Hogy mennyire szakad el az anyag a fénytől, idézek Geraldine 

Cumminsnak az anyagából, amit a Henry Myers sugalmazott neki. Azt mondja, 

„az ember itt a földön többnyire azt látja, hogy az anyag az egyetlen valóság, 

ami egy könyörtelen hatalmas és céltalan mechanikának láttatja a világot, 

örökkön örökké.” Tehát az anyag erre készteti, hogy amivel az ember találkozik, 

nem képes magától értetődően mögé látni. 

Timi: Fontos azt tisztázni, hogy a fény, az a szellemi fény. Maga a szellem.  

János: Mi a fény? 

Timi: Ez az! Én mindjárt a fizikában kezdtem gondolkodni és az jutott eszembe, 

hogy tulajdonképpen minden, amit látunk, az valójában egy fizikai kép, mert mi 

nem azt az anyagot látjuk, hanem a róla visszaverődő fényt. A fény nem tud 

teljes egészében behatolni az anyagba, hanem visszaverődik róla. 

Tulajdonképpen fizika szintjén is valahol van itt ebben valami, hogy vágyik a 

fény az anyagra, de nem tud áthatolni, hanem visszapattan. Majd elkezdtem 

gondolkodni, hogy itt nem egészen arról van szó. Amikor mi szellemivé alakítjuk 

az anyagot, nem az van, hogy ez a fizikai fény fog belemenni az anyagba, 

hanem szellemi dologról van szó. Ugye? 

János: Nem egészen, mert szerintem nagyon jól kutakodik a Timi. Az angyalnak 

van egy olyan tanítása, hogy: A FÉNY ugyanaz, mint a fény.  (9.b.G.46.o.) Tehát 

az anyagi fény ugyanaz, mint a szellemi fény. A FÉNY ugyanaz, mint a fény. 

Kata: Minden növény, virág is tör a fény felé. 

János: Pontosan. A hasonlatod nagyon érinti ezt a területet, össze kell tartoznia 

ennek a két dolog. Akkor nézzük meg, hogy a fény mit okoz, mert talán így 

jutunk el afelé, hogy azonosítani tudjuk, hogy milyen fényről és miről van szó. 

Mit okoz a fény? 

Kata: Világosságot. 

János: A természetben, tehát az anyagi valóságban is világosságot teremt a fény 

és szellemiekben is világosságot teremt, tehát a világosságot láttatja meg az 

emberrel. Amikor a sötétből a fény világosságot teremt, meglátod azt, amit 

eddig nem láttál. A valóságot látod?  Látod az anyagiságát a maga anyagi 

mivoltában. Megint a valóság. Szellemiségében megvilágosodik benned a 
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dolog, akkor megérted a valóságot. A fény megvilágít minden tekintetben. 

Megszünteti azt a sötétséget, amit az anyagi világban a fény hiánya okozza, de 

szellemi vonatkozásban is a fény hiánya okozza a sötétséget. Nyilván a szellemi 

sötétség nagyobb súlyú, mint az anyagi. 

Kata: A Hangban Jézus azt mondja: Én vagyok a világ világossága. 

János: Akkor a fénnyel kapcsolatban így most rendben vagyunk Timi? 

Timi: Nem egészen, de itt most nem akarlak megakasztani. 

János: Nyugodtan akasszál meg, csak fel ne. Milyen fényről tanít az angyal? 

Anyagi vagy szellemi fényből? 

Timi: Szellemiről. 

János: Ebben maradhatunk, akkor csak erről beszéljünk. Tehát szellemi fényről 

van szó. Kihangsúlyozzuk, hogy ne keveredjünk el. 

Kata: Ahogyan a Timi elkezdte boncolgatni az anyag és a fény kapcsolatát, 

nekem a JI KING képe jutott az eszembe. A kör képében egyenlő részre 

megosztott világos és sötét fél megjelenése úgy, hogy mindkettő magában 

hordoz a másikból egy pontot, egy pontnak megfelelő fényt, illetve sötétséget. 

Valójában nem tud teljesen az egyik a másik nélkül, az egymás jelenléte nélkül 

lenni.  

János: De bizony, tud. Egy dolgot nem tettél hozzá. A fejlődő embernél, nem 

tud az egyik a másik nélkül meglenni. Érthető az, amit mondok? Az Istenben 

nincs sötétség, azért mondom, hogy a fejlődő embernél, mert ahogyan az 

angyal tanítja, a rosszból születik a jó, sötétből a világosság. 

Timi: Itt, ha a fizikánál maradunk, akkor. 

János: Visszatérve tehát megállapítottuk, hogy a szellemi fényről van szó. A súly 

milyen súly? Nyilván az anyagról van szó, ahogyan említettétek. Az anyag és 

szellem egyesülésének a kérdése van terítéken megint, azzal a motivációval, 

azzal a tartalommal megcukrozva, amit eddig nem is gondoltunk volna. Már 

említettétek ugyan, hogy a teremtésben megszületett az anyag és különvált a 

fénytől. Maga az anyagvilág, ahogy az előbb felolvastam, el is takarja ezt a 

szellemi fényt, ami azt jelenti, hogy nem képes az ember önmagától felfedezni 



ÖRÖMHÍR GYERMEKEI 
 

17 
 

mögötte a valóságot. Ez így rendben van Ildikó? 

Ildikó: Hogyne! 

János: Viszont az a szó, hogy a fény vágya az anyag után, merthogy külön lett 

választva, de mégis, az egybetartozás lelkülete valahogy a vágy szóval van 

kifejezve. Korábban én az ember állapotát jellemeztem egy olyan mágnes 

párral, ahol az Isten egy felfoghatatlan végtelen erővel bíró mágnes és az 

ember is egy picike kis mágnes. Nem mindegy ugyebár, hogy melyik felünkkel 

fordulunk az Isten felé. Ha azzal a felünkkel fordulunk Felé, amelyik taszít, akkor 

megyünk - megyünk, de nem az örökkévalóságba. Egyszer csak megfordul ez a 

mágnes és elkezd megint vonzódni. Nyilván azért, mert egybetartozik. Ez az 

egybetartozás van a vággyal talán valamiféleképpen jellemezve. Mondjad Kata. 

Kata: A könyv végén az angyal megfogalmazza a megváltást. A két fél, anyag és 

szellem nászában, mint Mária szerepében, ahol létre jön, megszületik az 

egység. Ez is egy mámor, olyan állapot, olyan valóság, amiben ott van mind a 

kettőnek a beteljesülés vágya.  

János: A teremtésben, ami külön lett választva, az csak úgy tud egyesülni az 

ember által, az anyag és a szellemre gondolok, ha ennek, úgymond, a vonzása is 

látható és valóban megragadható. A második két sorban ugyanez van leírva 

csak ott előbb a fény, utána a súly:  

Akkor megízlelnétek a mámort. 

Miért több ez a mámor annál, mint amit mi képesek vagyunk megélni? 

Ildikó: Mert Ő az Isten. 

Márti: Az ember nem képes arra, hogy a teremtést így átfogja a tudatában, így 

megértse. 

János: Miért több ez, amikor: 

A fény vágyik a súly után, 

János: mint, amit mi képesek vagyunk megélni?  Ez a kérdés. 

A. Kati: Az embernél minden mámor csak előíz.  

János: Köszönöm. 
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Kata: Az ember nem abban a teljességében éli meg, mint ahogyan a fény 

oldaláról. 

János: Az új oldaláról. 

Ivett: Mert akkor talán mindkettő oldaláról olyan valóságtartalmát kellene látni, 

amit még nem látunk. 

János: Egyrészt még nem látunk. Tehát olyan valóságtartalmát kellene látnunk 

mind a két szereplőnek, amit mi még képtelenek vagyunk. Ez az egyik. Aztán? 

Kata: Hála Istennek ott az Isteni kegyelem. 

János: Én gondolok még egy dologra. Hasonlatot mondok: az állat bizonyos 

vonatkozásában az emberhez viszonyítva miért tökéletesebb, mint az ember? 

Kata: Amire teremtve lett azt teszi. 

János: Az ásvány, a növény is tökéletesebb, mint az ember. 

Ivett: Nem tud nem az lenni, mint amire teremtve lett. 

János: Nem tud más lenni, mint ami, vagy aki. Az ember tud más lenni, a 

rosszból tud jó lenni, a jóból tud rossz lenni és folytathatnám. Ezért 

tökéletesebb, mint a súly és a fény vonatkozásában. Mondhatom-e azt, hogy 

azért teljesebb az ő mámor utáni vágyuk, mert nincs más motiváció, mint az 

embernél. Ahhoz, hogy a mámor számukra megjelenhessen nem szükséges 

hozzá semmi motiváció. Ildikó? 

Ildikó: Igen ez érthető. 

János: Amit az Ivett mondott, és ez a másik dolog, hogy nincs akadály. Az ember 

millió dolgot ki tud találni, megvalósítani. 

Kata: Mert mindig az ember dönt. 

János: Igen, a fény nem dönt, hogy én most kevésbé fény vagy jobban fény 

vagyok. A fény az fény, az anyag az anyag. 

Márti: Létezésétől fogva benne van. 

János: Igen. Ez így érthető-e mindenki számára? 
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Ildikó: Az embernek sokkal több a lehetősége. 

János: Így van, ezek a síkok egyszerűbbek, és a teljességet hordozzák. 

Kata: Az ember rongálja önmagát és ellenáll az Istennek. 

János: Igen. Mehetünk tovább? 

Ivett: Mocorog itt a fejemben, hogy lehet-e a súlyt és a fényt úgy érteni, hogy 

ez az ember és az angyal? 

János: Az ember hol jelenik itt meg? 

Ivett: Gondolkoztam, hogy ez a súly nem az, az anyag, ami az embert nyomja. 

János: De mi nyomja az embert a súly vonatkozásában? 

Ivett: Saját látásmódja. 

János: Nem - nem, nem - nem. Az anyagba öltözöttsége, ami nyomja. Amikor az 

anyagba öltözöttségét és az anyagi világot itt hagyja, akkor súlytalan lesz. Nem 

egészen, mert valójában minden anyag, az angyaloknak is van anyagisága. 

Amikor egy szellem beleszületik a testbe, hogy fogalmazza meg az angyal? Ki 

emlékszik erre?  

Az anyag, amit magatokra vállaltok, az a súlyt. (19.G.85.o.) 

János: Ez a leszületése a szellemnek az anyagba. Mindazt a terhet, mert a súly 

az a teher, ami az anyagisággal együtt jár és ezért annak a története, amíg a 

csecsemőből a hazahívott emberré válik, azt az utat fogalmazza meg útnak. 

Érthető? Maradt még kérdés?  Akkor Márti, te következel. 

Megiszod a bort és érzed a mámort. 

Megfoghatod-e a mámort? 

Nem. 

A LÉLEK BOR...HORDOZZA A MÁMORT. 

MINDEN MÁMORHORDOZÓ. (18.b.L.109.o.) 

János: Érdekes az Isten jelenléte a mámorban, abban az állapotban, ami az 
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Istennel kapcsolatban, ami az Istennel való kapcsolat teljessége. Valójában a 

lélek és szellem kapcsolatára is valamiféleképpen visszautal, mert amikor erről 

beszélgettünk akkor mi volt a lélek hordozója?  A bor. A mámor meg a szellem. 

Azt mondja a lélek a bor, hordozza a mámort, ezért amikor már külön tudjuk 

választani értelmezésben a lelket és a szellemet akkor mit mondunk a lélekről, 

amely hordozza a szellemet? 

Márti: Az egész embert jelenti. 

János: Pontosan, mindenestől együtt. Ez azt jelenti, hogy a test is ide tartozik? 

Igen a test is ide tartozik, a tudat, a gondolat, az érzelem, minden, ami az 

ember vonatkozásában, ez a lélek. Ezért amikor valaki meghal akkor mi az, ami 

tovább megy? 

Ildikó: A szellem megy tovább. 

János: Úgy néz ki, hogy a szellem, mert az a testiséget itt hagyja, ami hordozta a 

szellemet, akkor egy tisztább formában tud tovább haladni. Az angyal azt 

tanítja, hogy minden mámorhordozó. Megint egy olyan kijelentés, ami 

megakasztja az embert, hogy hoppá! Hogyan tudjuk ezt jól értelmezni? Minden 

mámorhordozó, miben? 

Timi: Mindenben ott az Isten. 

János: Minden mámorhordozó, mivel mindenben ott az Isten és mivel Ő a 

mámor. 

Kata: Minden előíz lehet a mámornak a kiteljesedéséhez. 

János: Igen, de hogyan értjük ezt, hogy minden? 

Kata: Mint eszköz. 

A. Kati: A bor, csak ki lett jelölve, hogy mámorhordozó, de ezzel az erővel mást 

is ki lehetett volna jelölni.  

János: Nagy valószínűséggel azért tanít az angyal a borról, mert Jézus azt 

tanította a borról, hogy: Ez az én testem. Valóban úgy tűnik, hogy mivel 

korábban azt is említettük és azzal érveltél, hogy a sport is lehet 

mámorhordozó, a zene is lehet, a munka is lehet, gyakorlatilag minden, amivel 

kapcsolatba kerül az ember, minden hordozhatja a mámort. Nem véletlen, 
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hogy az egyik ember a horgászatban találja meg magát, a másik a vitorlázó 

repülésben, mert a magasság mámora viszi őt. A másik embernek a sebesség 

mámora az autóban, ami akkor szűnik meg, ha találkozik a fával. 

Ivett: Ha megnézzük a koncertet, hogy ott milyen extázisba kerülnek az 

emberek. 

János: Egészen pontosan. Tehát minden, ami eszközként rendelkezésére áll az 

embernek, hordozhatja a mámort. 

A. Kati: Igen, és a bor nem így hordozza, nem a kábító ereje miatt, hanem a 

szimbólum miatt, amivel Jézus felruházta. 

János: Azért gondolom, hogy az angyal ezzel fejezi ki a tanítását. 

Kata: Minden szellemi tanítás hordozza a bornak a szimbólumát. 

János: Pontosan. 

Kata: Éppen azért, mert Jézus idejében az emberek számára ismert volt a   

szőlőtermeléssel kapcsolatban minden egyes fogalom. Ismerték mi mit jelent, 

nem volt idegen számukra ennek a tartalma. 

János: A Hang tanítása mámorhordozó-e? Igen. Az angyal tanítása, az 

evangéliumok tanítása, mind mámorhordozó. A Bhagavad Gita is az. 

Kata: Itt is megjelenik az, hogy a nagyobb megeszi a kisebbet. Mennél teljesebb 

a tanítás, mélységekben mennél többet tár fel. 

János: Így van, bár-bár: A nagyobbik megeszi a kisebbet, ebben azért talán 

benne van az, hogy amikor a nagyobb megjelenik, a kisebb megszűnik. 

Alkot - az Értelem, a Felismerés. 

A Békesség - pihen . 

Az Üdv - áthat mindenen. 

A Végső Ok a nagy titok. 

Elmondhatatlan legfelsőbb fok. 

Elmondhatatlan Mámor és Gyönyör. 
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Teljesség. (49.b.298.o.) 

János: Miről beszél?  

Elmondhatatlan Mámor és Gyönyör. 

Ildikó: Ez a végső kiteljesedés, a teljesség. Ez nagyon érdekes, mert leírja a 

mámornak a módját és a megjelenési formáit. 

János: Én úgy értelmezem ezt, hogy az Istenben levés állapotát fogalmazza 

meg. A mámornak azt az állapotát, ami az ember végső kiteljesedését 

fogalmazza meg. Mi vár az emberre a mámorban, a kiteljesedésben? Az, hogy:  

Alkot az értelem a felismerés. 

Nincs gát, nincs akadály.  

A békesség pihen. 

János: Vajon miért? Nincs szükség rá. Mikor van szükség a békességre? Ha az 

ellentétje is jelen van, ezért a gondolkodás is megszűnőben van, a döntés is 

megszűnőben van, vagy meg is szűnt.  

Az Üdv-áthat mindenen. 

 János: Ez a teljesség állapota. 

A Végső Ok a nagy titok. 

Elmondhatatlan legfelsőbb fok. 

János: Ennél nincs több. Elmondhatatlan, leírhatatlan, közölhetetlen, legfelsőbb 

fok.  

Elmondhatatlan mámor és gyönyör. 

János: Ezek olyan szavak, amelyeket az elmondhatatlanhoz nem tudjuk kötni, 

mert ez maga a:  

Teljesség. 

János: Ez a teljesség állapota. Ez még a számunkra egy nagy titok. Kata olvasd 

fel az utolsót. 
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Menyasszony – vőlegény, 

teremtő és teremtett lény, 

árnyék és fény, 

csupán edény, 

MERT Ő A MÁMOR. (49.b.298.o.) 

János: Mit mond ezzel? Mondhatom-e azt, hogy minden, amit teremtett, az 

csupán edény. Tartalom, megélés. MERT Ő A MÁMOR. 

Ivett: Amit Ő a mámorával tölt be. 

Kata: Ő, mint mámor, örök és változatlan, teljes, míg a többi folyamatában 

mindig megújul. 

János: Így van. Itt a földön, még: Menyasszony és vőlegény, teremtő és 

teremtett lény, árnyék és fény – de mindez, csupán csak edény, MERT Ő A 

MÁMOR. Gyönyörű szépen fejezi be, és ezzel mi is befejezzük.  Eljutottunk a 

15.b.G. (83.o.) fejezetében odáig, hogy:  

Minden mámor előíz a súlytalansághoz, 

Azért keresi az ember, csak rossz úton. 

János: A következő:  

MEG KELL RÉSZEGEDNETEK ISTENBEN! 

EZ A BOR SZINBÓLUMA. (15.b.G.83.o.) 

János: Ezzel fogjuk folytatni, ez lesz a következő alkalomnak a témája. 

Ildikó: A mámornál nincs nagyobb, az maga az Isten. 
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